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Stellenangebot/ Job Offer! 

[English version below] 
 
Zum nächstmöglichen Zeitpunkt bzw. zum 01.03.2022 suche ich in der Fachrichtung TESOL (Teaching 
English to Speakers of Other Languages) Unterstützung seitens einer studentischen und/ oder 
wissenschaftlichen Hilfskraft.  
Bewerbungen von BA-Studierenden als auch MA-Studierenden sind willkommen!  
 
Das Aufgabenspektrum umfasst unterstützende Tätigkeiten in verschiedenen Themenbereichen, 
insbesondere zu meinem derzeitigen Feedback-Projekt, zu Sprachbewusstheit und zum inter-/ 
transkulturellem Lernen, u.a.: 

 Literaturrecherchen und deren strukturierte Auswertung 
 Erstellung bzw. Weiterentwicklung von Lehr-/ Lernmaterialien für Präsenzlehre und digitale Lehre 
 Mithilfe bei der Vor- und Nachbereitung von Workshops und Seminaren bzw. Unterstützung der 

Studierenden im Seminar  
 Erstellung von Anleitungen (möglichst auf Engl. u. Dt.) inkl. Screenshots, weiterführenden 

Ressourcen und Software-Tipps 
 Erstellung von Grafiken und Diagrammen 
 Gestaltung von Flyern, Präsentationen, Videos und Social-Media-Posts 
 Unterstützung bei der Erstellung, Durchführung und Auswertung von Umfragen  
 Transkripterstellung aus Audio- und Videodateien sowie Unterstützung bei qualitativen 

Datenanalysen 
 Unterstützung bei der Vorbereitung von Publikationen, einschließlich Formatierungsarbeiten 

 
Sehr gute Sprachkenntnisse im Englischen sowie die Bereitschaft zur Einarbeitung in neue Software-
Programme und Themenbereiche werden erwartet.  
Bitte spezifizieren Sie in Ihrer Bewerbung, welche Qualifikationen Sie mitbringen und an welchen 
Aufgabenbereichen Sie besonders interessiert sind. 
Der Stundenumfang wird sich nach der Mittelverfügbarkeit in den Bereichen richten, an denen Sie 
interessiert sind. Vorgesehen ist ein Umfang von 20 bis 40 Stunden pro Monat. Als Stellendauer werden 
zunächst ein bis zwei Semester angestrebt mit der Option auf Verlängerung. Kürzere Zeiträume mit 
entsprechend höherem Stundenvolumen wären eventuell ebenfalls möglich.  
Bitte benennen Sie Ihre zeitliche Verfügbarkeit in Ihrer Bewerbung. 
 
Neben dem Anschreiben (Motivationsschreiben) sollte Ihre Bewerbung einen Lebenslauf sowie eine 
Übersicht Ihrer absolvierten Kurse und, sofern vorhanden, Ihr BA-Abschlusszeugnis beinhalten.  
Bitte senden Sie Ihre Bewerbungsunterlagen bis spätestens 08.01.2022 (gerne früher!) an  
jennifer.schluer@phil.tu-chemnitz.de  
Nach der Sichtung Ihrer Bewerbung werde ich Ihnen eine kleine Aufgabe zukommen lassen und 
anschließend die Bewerbungsgespräche durchführen. 
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Ich freue mich sehr darauf, von Ihnen zu hören!  
 
Mit besten Grüßen 
 
Jun.-Prof. Dr. Jennifer Schluer 
 
Juniorprofessur TESOL (Teaching English to Speakers of Other Languages) 
https://www.tu-chemnitz.de/phil/english/sections/tesol/ 
https://schluer.jimdofree.com/ 
 

 
 
[English version] 
 
In the field of TESOL (Teaching English to Speakers of Other Languages), I am currently searching for a 
student assistant and/ or research assistant who would like to support me from March 2022 onwards (or 
as soon as possible).  
Applications by BA students or MA students are welcome!  
 
The tasks would relate to several of my fields of interest, such as my current feedback project, language 
awareness as well as inter-/ transcultural learning. Sample tasks include: 

 Searching for relevant literature and synthesizing it systematically 
 Developing (or modifying existing) tasks and materials for teaching and learning purposes in face-

to-face teaching and digital teaching 
 Supporting me in the preparation and evaluation of workshops or seminars and/ or supporting 

students in seminars 
 Creating manuals (if possible in German and English) including screenshots, further resources 

and software tips 
 Creating illustrations, graphs and charts 
 Designing flyers, presentations, videos and social media posts 
 Supporting me in the development, implementation and analysis of surveys 
 Transcribing audio and video files as well as supporting me in the analysis of qualitative data 
 Supporting me in the preparation of publications, including formatting tasks 

 
You should have a very good command of the English language. Moreover, you should also be motivated 
to learn about new topics and software programs.  
In your application, please specify your fields of interests and the tasks you would be particularly 
interested in. 
The monthly hours will depend on your areas of interests and the availability of funding. It is planned to 
set up a contract of about 20 to 40 hours per month. The contract duration would at least be one or two 
semesters, preferably longer. Alternatively, a shorter contract duration with a higher number of hours per 
month might be possible.  
Please specify your preferences (your availability, ideal number of monthly hours and contract duration) 
in your application. 
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Your application should consist of a motivation letter, your CV and an overview of your completed courses 
(as well as your BA graduation certificate, if applicable).  
Please send your application to jennifer.schluer@phil.tu-chemnitz.de as soon as possible (deadline: 
January 08th, 2022). 
Qualified applicants will receive a little task to be completed within the next weeks and will be invited to 
an (online) interview. 
 
I look forward to hearing from you!  
 
With best regards 
 
Jun.-Prof. Dr. Jennifer Schluer 
 
Junior Professor for TESOL (Teaching English to Speakers of Other Languages) 
https://schluer.jimdofree.com/ 
https://www.tu-chemnitz.de/phil/english/sections/tesol/ 

 

 


